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بررسی موضوع «دیپلماسی اقتصادی و کشاورزی فرا سرزمینی» در کمیسیون کشاورزی اتاق
تبریز

موضوع «دیپلماسی اقتصادی و کشاورزی فراسرزمینی» در کمیسیون کشاورزی اتاق تبریز مورد بررسی قرار گرفت.

به گزارش روابط عمومی اتاق تبریز، جلسه کمیسیون کشاورزی، صنایع غذایی، آب و محیط زیست اتاق بازرگانی تبریز با موضوع «دیپلماسی اقتصادی و کشاورزی فراسرزمینی» و بر

اساس برنامه ای مشترک با انجمن کشت فراسرزمینی ایران برگزار شد.

قاسم قویدل، رییس کمیسیون کشاورزی، صنایع غذایی، آب و محیط زیست اتاق تبریز در این جلسه با اشاره به اهمیت ویژه آب در جوامع امروزی گفت: ما در گذشته از نظر منابع

آبی بسیار غنی بوده اما به تدریج آب های زیرزمینی و ذخایر آبی ما در حال کم شدن هستند و این امر اهمیت کشت فراسرزمینی را بیش از پیش نمایان می سازد.

وی ادامه داد: برای پیشبرد موضوع کشت فراسرزمینی نیازمند برنامه ای جدی و اصولی هستیم که طی جلسات متعددی شنونده نقطه نظرات سفیران کشورهای همجوار و

کارشناسان این حوزه خواهیم بود که در جلسه پیش رو، ظرفیت های حوزه مورد نظر در کشور ارمنستان به اشتراک گذاشته می شود.

سفیر جمهوری اسلامی ایران در ارمنستان نیز در ارتباطی وبیناری با این جلسه با بیان این که کشورهای همسایه ظرفیت بسیار خوب و بزرگی برای انجام تبادلات مختلف تجاری

دارند، خاطرنشان کرد: آقای رئیس جمهور دستور اکید داده اند تا ما برنامه ریزی خوب و جدی برای برقراری ارتباط با تمامی کشورهای همسایه داشته باشیم.

بدخشان ظهوری تاکید کرد: منافع ملی کشور باید در ارتباط با کشورهای همسایه مدنظر قرار گیرد و منافع ملی به ما حکم می کند که از هر روزنه و ظرفیتی برای ارتباط گیری با

همسایگان خصوصاً در مواقعی که سایر کشورها رفتارهای ناجوانمردانه ای در قبال ما انجام می دهند، استفاده کنیم.

سفیر جمهوری اسلامی ایران در ارمنستان با بیان این که جاذبه ارمنستان تنها در خود این کشور خلاصه نشده و ارمنستان یک پل ارتباطی بسیار خوب بین جمهوری اسلامی ایران

اتحادیه اوراسیا و اتحادیه اروپا است، تاکید کرد: با توجه به این که ارمنستان دارای تعرفه های ترجیحی با مجموعه کشورهای اتحادیه اروپا است، ما می توانیم از این ظرفیت

برای باز صادرات کالاهای خود استفاده کنیم که این کار در حال حاضر انجام می شود اما عدد پایینی است و باید برای ارتقای این عدد اقداماتی از سوی استان های هم جوار با

ارمنستان انجام شود.

وی همچنین گفت: متأسفانه علی رغم اینکه ارمنستان کشوری چسبیده به آذربایجان شرقی است، نتوانسته ایم میزان تبادل تجاری خود با این کشور را به بیش از نیم میلیارد دلار

برسانیم و باید تلاش کنیم تا این میزان به یک میلیارد دلار برسد.

سفیر جمهوری اسلامی ایران در ارمنستان اضافه کرد: ارمنستان چیزی حدود سه میلیون نفر جمعیت دارد و بسیاری از استان های هم جوار این کشور، شرایط اقلیمی بسیار خوبی

دارند که ما می توانیم از فناوری های جدید کشاورزی که به برکت نظام جمهوری اسلامی به دست آورده ایم در این کشور استفاده کنیم.

وی در بخش دیگری از سخنان خود در خصوص ظرفیت های دام پروری ارمنستان نیز گفت: مراتع بسیار خوب و مناسبی در این کشور وجود دارد و حتی سال گذشته که

ارمنستانی ها با یک خشک سالی نسبتاً شدیدی مواجه شدند، مراتع این کشور همچنان سرسبز و پرآب بوده و ما می توانیم به صورت فصلی از این فضای دامی استفاده کنیم.

سفیر جمهوری اسلامی ایران در ارمنستان در ارتباط با بحث باغداری نیز افزود: اکنون کشاورزان ارمنستان در مزارع این کشور به صورت سنتی باغداری می کنند و اخیراً بعضی از هم

وطنان خوش ذوق ما تعدادی از باغات ارمنستان را خریداری کرده و موجب بالا رفتن سطح محصولات نیز شدند و من معتقد هستم ما می توانیم با استفاده از دانش متخصصان

عرصه کشاورزی از این ظرفیت استفاده کرده و حتی در بحث صادرات مشترک محصولات کشاورزی نیز همکاری داشته باشیم.

وی با تاکید بر اهمیت بهره گیری از ظرفیت محصولات ارگانیک کشورمان خاطرنشان کرد: محصولات ارگانیک می توانند به عنوان یکی از برندهای اصلی ایران مطرح شوند چراکه

ما در تمامی بخش ها در حوزه ارگانیک حرفی برای گفتن داریم اما ارمنستان به شدت از نظر علمی عقب بوده و نیازمند این دانش است و با توجه به این که کشورهای اروپایی

پول زیادی بابت خرید محصولات ارگانیک پرداخت می کنند، ما در این عرصه حرف های زیادی برای گفتن داریم و می توانیم از این ظرفیت نهایت استفاده را ببریم.

بدخشان ظهوری در خصوص بحث شیلات با اشاره به وجود منابع آبی فراوان در ارمنستان خاطرنشان کرد: با توجه به بالا بودن قیمت شیلات و آبزیان در ارمنستان و سایر

کشورهای اتحادیه اوراسیا ما می توانیم استفاده بسیار خوبی در زمینه شیلات نیز داشته باشیم.

وی تاکید کرد: حلقه مفقوده ما در بسیاری از فعالیت های سرمایه گذاری عدم شناخت از وضعیت و اطلاعات موجود است و ما می توانیم آمار و اطلاعات دقیقی از وضع موجود تا

رسیدن به وضع مطلوب را تهیه کرده و در اختیار افراد علاقه مند به سرمایه گذاری در این حوزه قرار دهیم تا آن ها با آگاهی پای به این عرصه بگذارند.

سفیر جمهوری اسلامی ایران در ارمنستان در بخش دیگری از سخنان خود متذکر شد: باید دانشجویان که افرادی متخصص، خلاق و مبتکری هستند، به جای حفظ مطالب و

دروس به سمت واقعیت هایی که روی زمین مانده هدایت شوند؛ چراکه اکنون به دلیل نبود داده و پردازش علمی در بسیاری از کارها دچار سردرگمی شده ایم و دانشگاه ها می
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توانند این مشکل را با سوق دادن پایان نامه ها به سمت این مسائل و ارتباط دادن دانشجویان با وزارت جهاد کشاورزی حل کنند.

وی در خصوص شرکت های دانش بنیان کشورمان نیز گفت: ظرفیت های علمی و دانشگاهی زیادی در ارمنستان وجود دارد و شرکت های دانش بنیان می توانند با استفاده از

توانایی های علمی و تخصصی خود به طرف ارمنستانی نشان دهند که می توانند سطح کیفیت کشاورزی و سایر واحدهای این کشور را بالا ببرند و از این طریق می توان صادرات

دانش و تولید و همکاری مشترک نیز بین دو کشور شکل داد.

بدخشان ظهوری در خاتمه تاکید کرد: ما باید تمامی موانع دست وپاگیر موجود در حوزه های مختلف ازجمله گمرک، جهاد کشاورزی و ... را اصلاح یا رفع کنیم؛ چراکه هرچقدر

بتوانیم در تجارت با کشورهای همسایه روان تر و ساده تر و با رعایت منافع ملی عمل کنیم و طرف مقابل نیز این یقین را داشته باشد که از این تبادل تجاری سود خواهد برد، می

توانیم گام های روبه جلویی برداریم.
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